

## MINUTES OF PROCEEDINGS

TUESDAY, JUNE 22, 1982

(1)

[Text]

The Special Committee on Standing Orders and Procedure met at 3:35 o'clock p.m. this day for the purpose of organization.

*Members of the Committee present:* Messrs. Baker (*Nepean—Carleton*), Blaikie, Collenette, Cousineau, Cullen, Daudlin, Deans, Dionne (*Northumberland—Miramichi*), Epp, Herbert, Lachance, Lefebvre, Lewis, Mayer, McGrath, Reid (*Kenora—Rainy River*), Simmons, Smith and Thacker.

*Other Member present:* Mr. Allmand.

The Clerk of the Committee presided over the election of the Chairman.

Mr. Simmons, seconded by Mr. Baker (*Nepean—Carleton*) moved,—That Mr. Lefebvre do take the Chair of this Committee as Chairman.

The question being put on the motion, it was agreed to.

On motion of Mr. Thacker, seconded by Mr. Collenette, Mr. Baker (*Nepean—Carleton*) was elected Vice-Chairman of this Committee.

Mr. Dionne moved,—That the Chairman and six other members, representing the three parties, do compose the Subcommittee on Agenda and Procedure.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

Mr. Baker (*Nepean—Carleton*) moved,—That the Chairman be authorized to hold meetings, to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present, providing that at least two of the parties are represented.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

On motion of Mr. Reid (*Kenora—Rainy River*),—Ordered,—That the Committee print 1,000 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence.

On motion of Mr. Lachance, it was agreed,—That reasonable travelling and living expenses be paid to witnesses who are invited to appear before the Special Committee on Standing Orders and Procedure.

It was agreed,—That the Sub-Committee on Agenda and Procedure meet on Wednesday, June 23, 1982 at 3:30 o'clock p.m.

It was agreed,—That the Committee meet on Tuesday, June 29, 1982 at 3:30 o'clock p.m.

At 4:32 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

TUESDAY, JUNE 29, 1982

(2)

The Special Committee on Standing Orders and Procedure met at 3:42 o'clock p.m. this day, the Chairman, Mr. Lefebvre, presiding.

## PROCÈS-VERBAL

LE MARDI 22 JUIN 1982

(1)

[Traduction]

Le Comité spécial chargé d'examiner le Règlement et la procédure tient aujourd'hui à 15h35 sa séance d'organisation.

*Membres du Comité présents:* MM. Baker (*Nepean—Carleton*), Blaikie, Collenette, Cousineau, Cullen, Daudlin, Deans, Dionne (*Northumberland—Miramichi*), Epp, Herbert, Lachance, Lefebvre, Lewis, Mayer, McGrath, Reid (*Kenora—Rainy River*), Simmons, Smith et Thacker.

*Autre député présent:* M. Allmand.

Le greffier du Comité préside à l'élection du président.

M. Simmons, appuyé par M. Baker (*Nepean—Carleton*) propose,—Que M. Lefebvre soit nommé président du Comité.

La motion, mise aux voix, est adoptée.

Suite à une motion de M. Thacker, appuyée par M. Collenette, M. Baker (*Nepean—Carleton*) est élu vice-président du Comité.

M. Dionne propose,—Que le président et six autres membres représentant les trois partis forment le Sous-comité du Programme et de la Procédure.

Après débat, la motion, mise aux voix, est adoptée.

M. Baker (*Nepean—Carleton*) propose,—Que le président soit autorisé à tenir des séances, à recevoir des témoignages et à en autoriser l'impression à défaut de quorum, pourvu qu'au moins deux des partis soient représentés.

Après débat, la motion, mise aux voix, est adoptée.

Suite à une motion de M. Reid (*Kenora—Rainy River*),—il est ordonné,—Que le Comité fasse imprimer 1,000 exemplaires de ses procès-verbaux et témoignages.

Suite à une motion de M. Lachance, il est convenu,—Que des frais raisonnables de déplacement et de séjour soient consentis aux témoins qui sont invités à comparaître devant le Comité spécial chargé d'étudier le Règlement et la Procédure.

Il est convenu,—Que le Sous-comité du Programme et de la Procédure se réunisse le mercredi 23 juin 1982 à 15h30.

Il est convenu,—Que le Comité se réunisse le mardi 29 juin 1982, à 15h30.

A 16h32, le Comité ajourne jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE MARDI 29 JUIN 1982

(2)

Le Comité spécial chargé d'étudier le Règlement et la Procédure se réunit aujourd'hui à 15h42 sous la présidence de M. Lefebvre (président).